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PROTOKÓŁ NR XXXIX/18 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ  

W DNIU 28 MARCA 2018 ROKU 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 

5. Stan bezpieczeństwa na terenie Gminy Reńska Wieś 

6. Głosowanie nad uchwałami w sprawie: 

1) zmiany budżetu gminy Reńska Wieś na rok 2018; 

2) zmiany w wieloletniej prognozie finansowej;  

3) przyjęcia Programu Opieki Nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz Zapobiegania Bezdomności 

Zwierząt na terenie gminy Reńska Wieś w 2018 roku; 

4) dopuszczenia zapłaty podatków za pomocą innego instrumentu płatniczego, na którym przecho-

wywany jest pieniądz elektroniczny; 

5) obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono sta-

nowiska kierownicze w szkołach oraz przedszkolu Gminy Reńska Wieś; 

6) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, logopedów, psycho-

logów, doradców zawodowych i terapeutów pedagogicznych; 

7) udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego; 

8) uchwalenia zmiany w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Reńska Wieś; 

9) podziału Gminy Reńska Wieś na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic, numerów oraz liczby rad-

nych wybieranych w każdym okręgu; 

10) podziału Gminy Reńska Wieś na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych; 

11) udzielenia pomocy finansowej dla miasta Opola; 

12) sprzedaży nieruchomości położonej w obrębie Łężce stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś. 

13) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności  za usługi opiekuńcze specjalistyczne usłu-

gi opiekuńcze ,z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami  

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego  lub całkowitego zwolnienia z opłat 

jak również trybu ich pobierania. 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

8. Zapytania i interpelacje. 

9. Zamknięcie obrad. 
 

Obecnych 13 radnych ze statutowego składu 15 radnych lista obecności załącznik nr 1 (nieobecny M. 

Damboń i J. Tomanek).  

Ad. 1 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel - otwarcie, powitanie gości, stwierdzenie 

prawomocności obrad XXXIX Sesji Rady Gminy Reńska Wieś. Zapytanie, czy do porządku obrad ktoś 

chce wnieść zmiany, brak. Ze względu na zaproszonych gości, propozycja, żeby przejść do punktu 5.  
 

Ad. 5 Stan bezpieczeństwa na terenie Gminy Reńska Wieś 

Z-ca Komendanta Komisariatu w K-Koźlu K. Kosmal: prezentacja multimedialna pn. „stan bezpieczeń-

stwa na terenie Gminy Reńska Wieś”, załącznik nr 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel: podziękowanie Komendantowi, oddanie głosu 

Zastępcy Dyrektora K. Siemaszko z Powiatowego Zarządu Dróg 

Z-ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg K. Siemaszko: stan dróg nie jest doskonały, inwestycji 

na terenie Gminy nie jest dużo. Zrealizowane 3 małe inwestycje, w tym: 
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- chodnik w Radziejowie (ok 300m. koszt 64 tys. zł,); 

- budowa kawałka chodnika w Długomiłowicach (w celu umożliwienia powstania przejścia dla pieszych, 

przejście powstanie po przygotowaniu oświetlenia); 

- projekt przebudowy drogi od Większyc przez Radziejów do Pociękarbia (środki na inwestycję nie zo-

stały zabezpieczone).  

- inne roboty m.in. remonty cząstkowe, wycinki gałęzi przy drodze 1431, 1409. 

Powiat nie przewidział środków na większe inwestycje. Sytuacja nie zadawala ani mieszkańców, ani nas, 

jako zarządcy drogi.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel: otwarcie dyskusji 

Radny J. Greinert:  Remont drogi Mechnica-Walce można zrobić tylko do 1 km, bo nie przygotowano 

opinii środowiskowej. Dlaczego nie dbacie o dokumentację? W mojej opinii Zarząd nic nie robi.  

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: Zarząd Dróg działa w ramach budżetu, w którym nie było środków na 

dokumentację.  

Radna B. Wiśniewska: dlaczego latem pobocza zarastają, zgłoszenie koszenia trawy trwa miesiącami, zaś 

zimą dwukrotnie koszono pobocza. 

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: koszenie zostało zlecone, dokumentację mogę przekazać. Co roku 

wnioskujemy o większe środki na koszenie, a środki pozostają bez zmian.  

Radny J. Majnusz: jak wygląda porównanie inwestycji na terenie naszej gminy z innymi gminami?   

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: w Gminie Polska Cerekiew wyglądało to podobnie, największe inwe-

stycje są realizowane na terenie miasta, nie ode mnie zależy gdzie realizowane są inwestycje.  

Radny B. Ardeli: gdyby Gmina oświetliła przejście, to dokończycie chodnik do przejścia w Długomiłowi-

cach? 

Wójt M. Wojciechowski: przejście jest głównie dla dzieci, które chodzą w ciągu dnia, gdy jest jasno.  

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: nie ma środków w budżecie.  

Sołtys Większyce M. Matuszewski: jest szansa na chodnik w Większyce-Radziejów? 

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: projekt jest zrobiony, jeżeli powiat przyzna środki to będzie taka moż-

liwość. 

Radna B. Wiśniewska: co zrobić jeżeli odległość lampy od asfaltu jest zbyt mała i zagraża bezpieczeństwu? 

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: to powinno zostać oznakowane. 

Radny J. Majnusz: jakie plany inwestycyjne na 2018 w Gminie Reńska Wieś?  

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: przebudowa drogi 1408 Mechnica-Kamionka, 

Radny K. Olszowka: ile km dróg powiatowych jest na terenie K-Koźla a ile na terenie gmin wiejskich i ile 

km się wyremontuje na wsi a ile w mieście? 

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: Gmina K-Koźle ok 55 km dróg powiatowych, a w terenach pozamiejskich 

ok 200 km. Rada powiatu decyduje jakie inwestycje są realizowane.  

Radna B. Wiśniewska: czy były rozmowy na temat poprawy drogi nr 1431, w miejscowości Dębowa?  

Asfalt położony został na bruk i są ubytki. Kto może złożyć wniosek na remont tej drogi? 

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: o remoncie nie słyszałem, wniosek może złożyć każdy.  

Radny J. Domin: Dyrektor Siemaszko pracuje w ramach powierzonego mu budżetu. Dziś powinna tu być 

Pani Starosta i odpowiadać na te pytania. Dla bezpieczeństwa w Długomiłowicach potrzebna jest dwukie-

runkowa zatoka. Niech radni powiatowi się wypowiedzą na temat dróg powiatowych. 

Radny powiatowy S. Szklarczyk:  o drogę Mechnica-Kamionka walczymy od 3 lat. Udało się zagospoda-

rować na to środki 156 tys. zł. Okazało się teraz, ze są dodatkowe środki. Zrealizowane mogą być 2 zadania. 

Wytypowane zostały drogi Mechnica-Kamionka i w Gm. Pawłowiczki. W związku z tym, ze nie mamy cało-

ściowej opinii rolno-środowiskowej, wyremontowanych zostanie tylko 980 m.  Zrobiony zostanie parking, 

przejście dla pieszych i oświetlenie. 

Wójt M. Wojciechowski: proszę nie mówić, że będzie zrobione, bo wniosek dopiero będzie złożony. Czy 

wniosek dostanie akceptację, to się dopiero okaże. Na wszystkie wnioski pieniędzy nie wystarczy.  
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A jeżeli nie będzie dotacji, to z własnych środków w ramach tych 156 tys. wystarczy tylko na parking  

i oświetlenie,  bez drogi.  

Radny powiatowy S. Szklarczyk:  rada powiatowa zadecydowała, że przy podziale środków liczba miesz-

kańców ma większe znaczenie. Pieniędzy jest mało i drogi są złym stanie, w innych gminach jest więcej 

robione, ale w ramach innych środków np. popowodziowych. Rada powiatu decyduje na co będą środki 

przeznaczone. 

Sołys Łężce J. Plesch: czy po wykonaniu kanalizacja ściekowej będą robione remonty? 

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: środków dodatkowych nie ma, firma która robi kanalizację powinna od-

tworzyć nawierzchnię.  

Sołtys Kamionka I. Badzin: czy są pieniądze na łatanie dziur np. na drodze z Poborszowa do Kamionki?  

Z-ca Dyrektora K. Siemaszko: na remonty cząstkowe są przeznaczone pieniądze, jednak nie można re-

montować drogi, która wymaga gruntownego remontu. Dziury połatamy.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel : prośba do Radnego powiatowego o przekazanie 

relacji z naszej sesji na najbliższej sesji rady powiatu. Oddanie głosu przedstawicielom z Zarządu Dróg Wo-

jewódzkich.  
 

Naczelnik Wydz. Utrzymania Dróg w Zarządzie Dróg Wojewódzkich G. Cebula: dróg wojewódzkich  

w Gminie Reńska Wieś jest 2 km. W zeszłym roku przebudowa ciągu pieszo-rowerowego  na ul. Głubczyc-

kiej w Kędzierzynie-Koźlu. Na 2018 rok zaplanowane głównie roboty utrzymaniowe. Jesteśmy w trakcie 

przygotowywania przetargów na pozimowe oczyszczanie jezdni, i wpustów ulicznych, malowania przejścia 

dla pieszych. Stan nawierzchni drogi 418, nie jest najlepsza, ale i nie najgorsza w stosunku do innych dróg 

wojewódzkich. Bieżące remonty wykonywane są na cito.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel na tym kawałku drogi wojewódzkiej mamy nieo-

świetlone 3 przejścia. A na drogach powiatowych musza być oświetlone.  

Naczelnik G. Cebula: to są stare przejścia, na nowobudowanych przejściach na drogach wojewódzkich musi 

już być oświetlenie.  

Radna B. Wiśniewska: Czy gmina może wystąpić z wnioskiem o dostosowanie przejścia do obecnie obo-

wiązujących przepisów? 

Naczelnik G. Cebula: za oświetlenie dróg odpowiada Gmina.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel: czy po wyremontowaniu droga może zostać 

przekazana Gminie? 

Naczelnik G. Cebula:  jeżeli gmina podejmie uchwałę o przejęciu tej drogi, to Marszałek się nad nią pochyli, 

ale bezkosztowo, tzn tu i teraz.  

Kierownik  Oddziału Terenowego w Głubczycach, Zarząd Dróg Wojewódzkich H. Płotek: po wyremon-

towaniu droga nam się przyda do statystyk.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel: oddanie głosu przedstawicielowi Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 

Kierownik Rejonu KKoźle GDDKIA B. Plich: prezentacja multimedialna, załącznik nr 3 i 4.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel: otwarcie dyskusji, pytanie: jak będą wyglądały 

objazdy podczas remontu.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel:  wykonawca próbuje przekonać samorządy  

i zarządy dróg żeby zamknąć drogę 45. Na dzień dzisiejszy nie ma takiej organizacji zatwierdzonej. 

Jeżeli nie uda się zamknąć drogi, to będą musieli robić „pod ruchem”, ale to wydłuży okres budowy. 

Przebudowa skrzyżowania w Reńskiej Wsi na drodze 38 i 45–oddanie planujemy do października 

2018.  

Radny B. Ardeli: obwodnica będzie przeciążona, bo i most w Koźlu zamkniecie. 

Kierownik GDDKIA B. Plich: o zamknięcie mostu wystąpiło miasto. Nie mają jeszcze dokumentacji na 

zamknięcie mostu. Utrudnienia będą bolesne, ale podczas remontów trzeba się z tym liczyć.  
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Wójt M. Wojciechowski: jest rok wyborczy, samorządy budują drogi. Państwo dało na drogi dużo 

pieniędzy.  Będzie ogromny problem z komunikacją. Ktoś powinien czuwać nad tym. Dlaczego  

w jednym roku, będzie paraliż.  

Kierownik GDDKIA B. Plich: problem przy remontach będzie zawsze. Kierowcy znajdą swoje objazdy. 

Radna V. Nabrdalik: czy wycinka wszystkich drzew  było konieczna? 

Kierownik GDDKIA B. Plich: warunki techniczne tego wymagały, bez konieczności drzew nie 

wycinamy. 

Radny J. Greinert: kiedy będzie obwodnica Mechnicy? Jest problem z przejazdem na drugą stronę 

ulicy. Natężony ruch.  

Kierownik GDDKIA B. Plich:  do roku 2025 nie ma tej obwodnicy w programie. 

Radny J. Majnusz: jaką nawierzchnię będą miały budowane drogi transportu rolnego? Czy na nowej 

drodze będzie zakaz wjazdu ciągnikami? 

Kierownik GDDKIA B. Plich:  zakazów raczej nie będzie, likwidujemy zjazdy indywidulane. 

Nawierzchnia będzie takiej konstrukcji, aby przenosiła obciążenie 

Sołtys Większyce M. Matuszewski: Czy jest możliwość pozyskania ziemi, która wydobywana jest 

podczas przebudowy drogi? 

Kierownik GDDKIA B. Plich:  wykonawca ma bilans ziemi. Jak będzie nadmiar ziemi, to zwróci się do 

Wójta. 

Kierownik GDDKIA B. Plich:  wnioskowaliśmy jako sołectwo o dodatkowy lewoskręt na ul. Ogrodową 

czy został uwzględniony. 

Kierownik GDDKIA B. Plich:  wnioski zostały złożone, projektant nad tym się pochylił i tam, gdzie 

można było, tam zostało to zrobione, jednak nie wszystkie wnioski są do zrealizowania;   

Radny powiatowy S. Szklarczyk: jako mieszkaniec przy drodze krajowej DK 45, jestem w trudnej 

sytuacji, bo miasto prowadzi remont targowiska, droga 45 ma być zamknięta i dwa moje podstawowe 

miejsca zbytu są zamknięte. Proszę o komentarz. 

Kierownik GDDKIA B. Plich:  wykonawca dopiero czyni starania żeby drogę zamknąć. Ale dostęp do 

Pana będzie, nie będzie jedynie tranzytu. 

Radna I. Mainka: czy jest szansa  na budowę chodnika w Pokrzywnicy? 

Kierownik GDDKIA B. Plich:  w ramach bieżącego utrzymania remontujemy te chodniki które już są. 

Jest planowana rozbudowa drogi 40 do ronda. Wtedy będzie i budowa chodników, ale to lata po 2022.  

Przejście bez oświetlenia są niebezpieczne, dlatego generalnie występujemy do niektórych Wójtów  

z pismem, żeby zrobić coś z oświetleniem, w przeciwnym wypadku przejścia zostaną zamknięte.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel:  zamknięcie dyskusji, Zarządzenie 5 

minutowej przerwy. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel, wznowienie obrad sesji 

Ad. 2 Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

Wójt Gminy M. Wojciechowski - sprawozdanie z pracy za okres od 16 lutego do 28 marca 2018r. – 

załącznik nr 5. Informacja uzupełniająca do sprawozdania Wójta: 

1. w Gminie Cisek dużo zrobionych dróg ze środków powodziowych. Po powodziach Gminy zgłaszały 

swoje straty w infrastrukturze do Wojewody. W naszej Gminie droga Reńska Wieś - Debowa była 

zgłoszona przez powiat jako zalana, jednak Komisja weryfikacyjna uznała, ze droga nie jest na tyle 

zniszczona i nie kwalifikuje się do remontu. Jedynie przepust został zakwalifikowany. W Gminie Cisek 

drogi zostały zakwalifikowane. U nas z tych środków w Poborszowie były zrobione drogi. W radzie 

powiatu jest 21 radnych, z gmin wiejskich jest 8. Nieuzgodnione głosowanie zawsze będzie na 

niekorzyść. Proszę nie mieć pretensji do radnych.  
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2. dodatkowe pieniądze 500 mln na drogi - Każdy samorząd może złożyć 2 wnioski. Powiat składa  

jeden w Gm. Pawłowiczki i drugi w Gm. Reńska Wieś dot. drogi Mechnica-Kamionka. Ale to są 

wnioski, nie zadania. Gmina Reńska Wieś w ramach tych dodatkowych pieniędzy złoży wniosek na  

kompleks dróg w Reńskiej Wsi przy ul. Kamienna, Ogrodowa, Dębowa. Nie było to planowane w tym 

roku, ale gdyby wniosek został zaakceptowany, to środki na wkład własny też się znajdą. 

Pani Starosta zwróciła się z zapytaniem, czy gdyby po przetargu, kwota w budżecie nie wystarczyła na 

ten odcinek Mechnica-Kamionka- 960 m, Gmina Reńska Wieś dołożyłaby jakieś środki. Jeżeli to nie 

będzie duża suma, to można to rozważyć.     
 

3. Boiska sportowe: 

 - Większyce -  sprawa boiska Większyce ciągnie się od ubiegłego roku,  dwa razy przesuwany termin 

zbierania funduszy ze strony Zarządu, w grudniu spotkanie z poseł Czochara, kolejne spotkanie miało 

być 15 stycznia w Ministerstwie, nie obyło się. W Poniedziałek (26.03) informacja, ze w ramach 

programu „Sportowa Polska”, i że Gmina może złożyć wniosek. Termin składania wniosków do końca 

marca.  Prośba do Prezesa o pomoc w przygotowaniu niezbędnych załączników do wniosku skończyła 

się decyzją Prezesa, że z powodu braku czasu rezygnuje z projektu. Szkoda jednak nie skorzystać  

z takiej szansy, dlatego wniosek postaramy się napisać sami. Dofinansowane w wysokości 50 %, okres 

realizacji 2 lata. 

- Pokrzywnica,  środki są zabezpieczone w budżecie, ale też napiszemy wniosek. Dotacja może wynieść 

33 %. 
 

Ad. 3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel 

- 26 lutego  -udział w obradach Komisji Rewizyjnej 

- 5  marca – udział w obradach Komisji Społeczno-Oświatowej 

- 21 marca - udział w obradach Wspólnego Posiedzenia Komisji 

Poczta: wg załącznika nr 6 

 

Ad. 4. Sprawozdanie Komisji Stałych 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej I. Mainka:  6 lutego 2018, temat: rozpatrzenie zawiadomienia, 

które wpłynęło z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej w sprawie pisma naszego 

mieszkańca.  Komisja zebrała dokumentację w sprawie, udała się z wizją lokalną do miejsca 

zamieszkania osoby kwestionującej. Komisja Rewizyjna zwróciła się do Wójta o zabezpieczenie  

w budżecie środków finansowych na poprawę nawierzchni drogi dojazdowej do miejsca zamieszkania  

tego Pana. 
 

Komisja Społeczno-Oświatowa: Przewodniczący J. Greinert, posiedzenie 5 marca, tematyka, 

Działalność GOPS, Fundusze, Program 500 +  za rok 2017. 
 

Wspólne posiedzenie Komisji: K. Olszowka, posiedzenie 21 marca, Omówienie uchwał na dzisiejszą 

sesję.   
 

Przewodniczący Rady K. Flegel: otwarcie dyskusji nad sprawozdaniami 

Radny K. Pogodzik: remont ul. Szkolnej będzie razem z boiskiem? 

Wójt M. Wojciechowski: nie, to są odrębne dwa wnioski. Na remont drogi jest podpisana umowa,  

a remont boiska jest jeszcze w rozpatrzeniu. Urząd Marszałkowski ma duże opóźnienia 

Radna B. Wiśniewska: prośba o wyszczególnienie na co przeznaczone będą środki w ramach 

programu „Senior +”.Inwestujemy w nieswoje. Te pieniądze nie zasilą naszego majątku.  
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Wójt M. Wojciechowski: Szczegółowo nie odpowiem, jest kosztorys. Inwestujemy w nieswoje, ale  

w przeważającej większości nie swoje pieniądze. Dotacji jest 165 tysięcy. Wniosek przygotowało 

Stowarzyszenie w porozumieniu w Księdzem w Reńskiej Wsi. Formalnie gmina jest wnioskodawcą.    

Radny J. Domin: czy jest na to  projekt na budowę? Finansujemy łamanie prawa. To zmiana sposobu 

przeznaczenia. Musi być decyzja. Ja będę tego wymagał. Poczekamy za miesiąc. Proszę o dokumenty, 

ze obiekt jest formalnie przygotowany. 

Wójt M. Wojciechowski: Instytucja zbierająca wnioski nie żąda tych dokumentów o których Pan mówi. 

Nikt nie wymagał więcej. My nie finansujemy łamania  prawa. Pan zrobił bezprawnie parking przy 

kościele. Ksiądz twierdzi, że to Pan budował. 

Radny J. Domin: to nie jest parking. Warunki techniczne mówią, że parking musi być wykorzystywany 

co najmniej 4 godziny dziennie. To jest nawierzchnia utwardzona, to jest teren od Księdza. Ja Panu 

wymienię łamanie prawa i pan się zdziwi. Pieniądze macie dla swoich.  

Przewodniczący Rady K. Flegel:  dyskusja ma być na temat sprawozdań.   
 

Sołtys Większyc M. Matuszewski: ul. Szkolna będzie robiona z ulicą Kozielską? Można ją będzie 

zamknąć dla samochodów? 

Wójt M. Wojciechowski: nie można jej zamknąć. Droga ma prowadzić do obiektów użyteczności 

publicznej. 
 

Ad. 6.1) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/226/18 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2018r. 

Skarbnik R. Słociak: przedstawienie i omówienie projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: czy są pytania? 

Radny J. Domin: co wchodzi w zakres rewitalizacji dworca PKP I etap? 

Wójt M. Wojciechowski: dach.   

Radny J. Domin: obiekt wymaga przebudowy. Proszę te pieniądze zabrać. To jest marnstrastwo. 

Napiszę skargę. Nie zaczyna się remontu od dachu. Tam kotłowni nie ma.  

Wójt M. Wojciechowski Tam jest przewidziane ogrzewanie elektryczne. Jest gotowy projekt i jest 

pozwolenie na budowę, nie na przebudowę. To co ma być wyprowadzone będzie wyprowadzone. 

Widział pan dokumentację?  

Radny J. Domin: nie, jutro pójdę zobaczyć. Ale jeżeli tak nie będzie to napiszę skargę. Pytałem  

w piśmie, ze obiekt potrzebny jest na cele wiejskie. 

Wójt M. Wojciechowski: na zebrania w Długomiłowicach ludzie nie przychodzą. Gdyby ludzie 

chodzili, to by się miejsce na pewno znalazło, ale przez całe 26 lat nikt z Długomiłowic nie zgłaszał 

potrzeby sali.   

Radny J. Domin: a dla kogo jest Dom Kultury w Reńskiej Wsi? Nic tam nie ma, pusty stoi, programu 

nie mamy. Ludzie z Długomiłowic nie przychodzą, bo nie maja się gdzie spotkać.  U nas jest 25 m2. 

Ludzie nie przychodzą, bo Panu nie wierzą. Obiecał pan nowy dywanik na ulicy od Straży Pożarnej do 

góry i pan tego nie realizuje.  

Wójt M. Wojciechowski: w piśmie pomylił pan drogi, wrócimy do pisma i sprawdzimy.  

Radny J. Domin: w uchwale jest 1 mln na ścieżkę rowerową, a nie ma gotowego projektu. To są 

kolejne pieniądze w budżecie do podziału na zasadzie „Komu będę chciał dać”.  

Wójt M. Wojciechowski: to nie będzie rozdysponowane. Jak przyjdzie w przyszłym roku czas i trzeba 

będzie wydać 3 mln na ścieżkę, to skąd gmina to weźmie.  

Radny J. Domin: W Cisku zrobili tylko to co było potrzebne do realizacji ścieżki. Tam jest kanalizacja, 

oświetlenie, chodnik. A u nas mamy nieoświetlone drogi. Manipulacja w dokumentach, bo zaniżono  

kosztorys inwestorski.     

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: czy są jeszcze pytania do uchwały? Nie ma.  

Zarządzenie głosowania: kto jest za przyjęciem przedstawionej uchwały sprawie zmiany budżetu?  
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W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 11 radnych;  przeciw – 2 osoby: Radny J. Domin, B. 

Wiśniewska;  wstrzymujące – brak). (załącznik nr 7).  
 

Ad.  6.2) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/227/18 w sprawie zmiany w wieloletniej prognozie 

finansowej 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: odczytanie projektu uchwały, Zarządzenie głosowania: kto 

jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 11 radnych;  przeciw – 1 osoba: B. Wiśniewska, 

wstrzymujące – 1 osoba: Radny J. Domin), (załącznik nr 8).  
 

Ad.  6.3) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/228/18 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Reńska Wieś 

w 2018 roku; 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: odczytanie projektu uchwały, Zarządzenie głosowania: kto 

jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 12 radnych;  przeciw – 0, wstrzymujące – 1 osoba: Radny 

J. Domin), (załącznik nr 9).  
 

Ad.  6.4) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/229/18 w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków za 

pomocą innego instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny;  

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: odczytanie projektu uchwały, Zarządzenie głosowania: kto 

jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 13 radnych;  przeciw – 0, wstrzymujące – 0), (załącznik 

nr 10).  
 

Ad.6.5) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/230/18 w sprawie obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze  

w szkołach oraz przedszkolu Gminy Reńska Wieś; 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: odczytanie projektu uchwały, Zarządzenie głosowania: kto 

jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 13 radnych;  przeciw – 0, wstrzymujące – 0), (załącznik 

nr 11).  
 

Ad.6.6) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/231/18 w sprawie określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, logopedów, psychologów, doradców 

zawodowych i terapeutów pedagogicznych; 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: odczytanie projektu uchwały, Zarządzenie głosowania: kto 

jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 13 radnych;  przeciw – 0, wstrzymujące – 0), (załącznik 

nr 12).  

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: powyższe dwie uchwały miały pozytywną opinię Związku 

Nauczycielstwa Polskiego. 

 

Ad.6.7) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/232/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego; 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: odczytanie projektu uchwały, Zarządzenie głosowania: kto 

jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 13 radnych;  przeciw – 0, wstrzymujące – 0), (załącznik 

nr 13).  
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Ad.6.8) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/233/18 w sprawie uchwalenia zmiany w studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Reńska Wieś; 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: odczytanie projektu uchwały, Zarządzenie głosowania: kto 

jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 13 radnych;  przeciw – 0, wstrzymujące – 1 Radny J. 

Domin), (załącznik nr 14).  
 

Ad.6.9) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/234/18 w sprawie podziału Gminy Reńska Wieś na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic, numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu; 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy K. Pogodzik: odczytanie projektu uchwały, czy są pytania? 

Radny J. Domin: było powiedziane, ze okręgi mogą się składać z całego sołectwa, w Leśnicy 

Burmistrz się wypowiadał, że cały mandat  z Leśnicy musieli oddać do Poręby.  

Wójt M. Wojciechowski: procedura wygląda tak: ilość mieszkańców gminy dzieli się przez ilość 

mandatów i wychodzi  średnia liczba mieszkańców na 1 mandat. Jeżeli średnia liczba mieszkańców to 

liczba 500, to mandat się należy miejscowości, która ma  powyżej 250 i mniej niż 750. U nas wychodzi 

średnia 560. Gdyby Dębowa miała 285 ludzi – to sama miałaby mandat a Długomiłowice by straciły.   

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy K. Pogodzik: Zarządzenie głosowania: kto jest za 

przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 11 radnych;  przeciw – 1, Radny J. Greinert;  

wstrzymujące -1 Radny K. Olszowka), (załącznik nr 15).  
 

Ad.6.10) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/235/18 w sprawie podziału Gminy Reńska Wieś na 

stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych; 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy J. Majnusz: odczytanie projektu uchwały, Zarządzenie 

głosowania: kto jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 13 radnych;  przeciw – 0,  wstrzymujące -0), (załącznik nr 

16).  
 

Ad.6.11) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/236/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

miasta Opola; 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy K. Pogodzik: odczytanie projektu uchwały, czy są pytania? 

Nie ma. Zarządzenie głosowania: kto jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 5 radnych: K. Flegel, J. Majnusz, V. Nabrdalik,  

I. Mainka, U. Friedla;  przeciw – 1: K. Olszowka),  wstrzymujące -7), (załącznik nr 17).  
 

Ad.6.12) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/237/18 w sprawie sprzedaży nieruchomości 

położonej w obrębie Łężce stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy J. Majnusz: odczytanie projektu uchwały, czy są pytania? 

Nie ma. Zarządzenie głosowania: kto jest za przyjęciem przedstawionej uchwały ?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 13 radnych;  przeciw – 0,  wstrzymujące -0), (załącznik nr 

18).  
 

Ad.6.13) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXIX/238/18 w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności  za usługi opiekuńcze specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami  psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również trybu ich 

pobierania. 
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Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy K. Pogodzik: odczytanie projektu uchwały, czy są pytania?  

Radny J. Domin: rodzina wielodzietna, 4 dzieci za granicą, 1 został tu, jak kosztowo to ująć? To nie 

jest w uchwale uregulowane. 

Radna V. Nabrdalik: to określa ustawa o pomocy społecznej.  

Radny J. Domin: to powinno być w formie alimentacyjnej, Gmina powinna tego pilnować.  

Wójt M. Wojciechowski: mamy przypadki, gdzie dzieci łożą na utrzymanie rodziców w DPSach.  

Z osobami z wysoką emeryturą nie ma problemu. Takie osoby raczej zostają w domach z dziećmi. Do 

DPS trafiają osoby z rodzin biednych. Przepisy mówią z jakiej części dochodów można wziąć na 

utrzymanie osób w PDSie. To jest realizowane.  

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy K. Pogodzik: Zarządzenie głosowania: kto jest za 

przyjęciem przedstawionej uchwały?  

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za – 13 radnych;  przeciw – 0,  wstrzymujące -0), (załącznik nr 

19).  
 

Ad 7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel: Zarządzenie głosowania:  kto jest za przyjęciem protokołu  

z poprzedniej sesji bez czytania? 

W głosowaniu brało udział 13 radnych.  (za - 12 radnych;  przeciw - brak,  wstrzymujące –1 os. 

J.Domin).  
 

Ad 8. Zapytania i interpelacje. 

Sołtys Większyce M. Matuszewski: Zaproszenie radnych na kręgle o puchar Wójta. 
 

Sołtys Łężce J. Plesch: co z lampą? 

Wójt M. Wojciechowski:  przy najbliższej okazji sprawdzę.  
 

Radna B. Wiśniewska: czy Tauron się odezwał w sprawie słupa? Kiedy zawiśnie światło? Na  

ul. Krótkiej problem z oświetleniem. prośba o rozważenie oświetlenia była już dwa lata temu wysłana. 

Teraz składam jeszcze raz wniosek ustnie. 

Wójt M. Wojciechowski: z Tauronu jeszcze się nie odezwali. Do 2 miesięcy rozliczone będą 

doświetlenia przejść w Długomiołowicach i Mechnicy, wtedy ustalimy co jeszcze do zrobienia. Wasza 

lampa jest w pierwszej kolejności. Na ulicy Krótkiej nie ma słupów, wiec potrzebna jest cała 

dokumentacja i wniosek.  

Radny J. Domin: przesadzamy z pieniędzmi na opracowanie na oświetlenie. Z sołeckich pieniędzy 

zrobiłem oświetlenie ul. Parkowej. 9 lamp za 5 tys. A teraz w Mechnicy na oświetlenie Borkach 

zaplanowane 15 tys. Co się pod tam jeszcze kryje? I czy oświetlenie przejść  będzie jakoś oświetlenie 

przejść dla pieszych, czy tylko jako lampa jako oświetlenie uliczne.   

Wójt M. Wojciechowski: Żeby oświetlić ten plac na Borkach to trzeba dobudować 2 słupy.  Na 

przejścia jest odpowiednia dokumentacja i będzie jako oświetlenie przejścia.  

 

Ad 9. Przewodniczący Rady K. Flegel – zakończenie obrad XXXIX Sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
 

Obrady sesji zakończono o godz. 17.20 

  

Protokołowała: Anna Ludwig        
 

 

 

 

  


